



مسكن طلبة جامعة عجمان

الأهداف

توفر جامعة عجمان خدمات متنوعة للطلبة، وتعد خدمة السكن إحدى أبرز هذه الخدمات ويسعى مكتب السكن الجامعي إلى توفير الظروف الملائمة للطلاب والطالبات على حد سواء من خلال رصد وتسخير عدد من المرافق والخدمات التي تساعد الطلبة على التحصيل الدراسي والاستمتاع بإقامتهم في الوسط الجامعي.

أولاً: المساكن الجامعية

1. يتولى مكتب السكن الجامعي مهمة تسيير خدمات مساكن الطلبة وإدارتها وتخضع لقوانين ولوائح جامعة عجمان.
2. تتولى عمادة شؤون الطلبة مسؤولية الإشراف العام على جميع شؤون الطلبة في المساكن.
3. تقبل طلبات التسجيل في السكن الجامعي إذا توفرت الشروط الآتية:
 - أن يكون الطالب منتظماً في الدراسة بإحدى كليات الجامعة.
 - أن يتضمن ملف الطالب شهادة اللياقة الصحية بالإضافة إلى بطاقة التأمين الصحي.
 - أن يسدد الطالب كامل الرسوم المالية الخاصة بالسكن.
 - أن يتعهد الطالب بالالتزام بقوانين الجامعة ولوائح السكن الجامعي.

ثانياً: الخدمات المقدمة للطلبة

1. تأثيث الغرف كاملة مع الأجهزة الكهربائية وخدمة الماء والكهرباء.
2. النظافة والصيانة.
3. الإشراف الاجتماعي والإداري على مدار اليوم.
4. النقل الجامعي.
5. أنظمة الأمن.
6. العناية بصحة الطلبة المقيمين بالسكن.
7. رحلات ترفيهية وأنشطة خارجية.
8. إنترنت داخل الغرف.
9. صالة رياضية.

ثالثاً: حجز السكن

1. الاطلاع على شروط الحجز والإلغاء الموضحة في استمارة حجز السكن الجامعي على موقع الجامعة.
2. تقديم طلب الحجز على النظام الإلكتروني.
3. سداد 1,000 درهم تأمين سكن مسترد و1,000 درهم مقدم حجز سكن وإرفاق الأوراق الثبوتية مع الطلب الإلكتروني.

رابعاً: أنواع الغرف والأسعار مع الضريبة:

يتوفر في المساكن الجامعية عدة أنواع من الغرف، أذناه أنواع وأسعار الغرف للفصل الدراسي الواحد:

سكن الطالبات			سكن الطلاب		
أنواع الغرف	الرسوم الفصلية	الرسوم الصيفية	أنواع الغرف	الرسوم الفصلية	الرسوم الصيفية
استوديو مفرد	13,525	4,510	غرفة مفردة بحمام داخلي خاص	8,965	3,458
غرفة مفردة بحمام داخلي ومطبخ مشترك	13,525	4,510	غرفة مفردة بحمام خارجي خاص	8,965	3,458
غرفة ثنائية	7,515	3,008	غرفة ثنائية A	4,960	1,755
استديو ثنائي	7,515	3,008	غرفة ثنائية B	4,210	1,505
غرفة ثلاثية	6,010	2,005	غرفة ثلاثية	3,810	1,405

خامساً: التزامات الطلبة داخل السكن

1. الالتزام بتقديم جميع المستندات والبيانات المطلوبة صحيحة وواضحة.
2. قراءة لوائح السكن الجامعي بدقة والموافقة عليها قبل الحجز.
3. التقيد بنظام الانتقال من غرفة لأخرى وذلك حسب المتوفر فقط ووفقاً للائحة المالية.
4. المحافظة على نظافة وعهدة الغرفة والالتزام بتسليم العهدة عند مغادرة السكن.
5. الالتزام بالهدوء وعدم استعمال أجهزة صوتية بشكل يزعج الآخرين.
6. المحافظة على الممتلكات الثمينة، مع العلم بأن مكتب السكن غير مسؤول نهائياً عن فقدانها.
7. الالتزام باتباع النظم الموضوعه لتصاريح الخروج والعودة إلى السكن الجامعي (خاص بالطالبات).

سادساً: إجراءات السلامة مع توفير بيئة آمنة وإرشادات خاصة للطلبة أصحاب الهمم

1. تم وضع خطة شاملة لإخلاء مبنى السكن في كل غرفة / طابق، بناء على المتطلبات المعتمدة من الإدارة العامة للدفاع المدني في عجمان، أخذين بالاعتبار متطلبات الطلبة أصحاب الهمم، ويتلقى الطلبة المقيمون في السكن الجامعي تدريباً دورياً على إجراءات السلامة اللازمة.
2. إن جميع معدات الإطفاء متوفرة في السكن الجامعي، وفقاً لمعايير الأمن والسلامة العالمية.
3. تم تصميم السكن الجامعي لتسهيل تنقل الطلبة أصحاب الهمم، وذلك عبر وجود غرف خاصة بمتطلباتهم إضافة إلى ممرات خالية من العوائق، ومنحدرات الرصيف، والوحدات التي يمكن الوصول إليها بواسطة الكراسي المتحركة، بما في ذلك مواقف السيارات وأماكن تحميل الركاب، والمصاعد.
4. إن كرسى إخلاء الطوارئ الخاص بأصحاب الهمم متوفر عند المدخل الرئيسي للسكن الجامعي وبالقرب من السلالم عند الحاجة إليه.

سابعاً: المحظورات داخل السكن الجامعي

يمنع على جميع طلبة السكن الجامعي تحت طائلة المسؤولية:

1. إحضار الحيوانات الأليفة أو الطيور، وكذلك إطعام القطط.
2. التدخين / استعمال الأرجيلة / الكحول والمخدرات.
3. استعمال البخور أو الشموع (حراً على سلامتك).
4. التجول داخل السكن باللباس غير المحتشم.

البريد الإلكتروني	أرقام التواصل	
zakia@ajman.ac.ae	+971 6 705 6466	مكتب السكن الجامعي
hostelpermit@ajman.ac.ae	+971 6 7056049	سكن الطالبات
a.hassan@ajman.ac.ae	+971 6 7056493	سكن الطلاب
finance@ajman.ac.ae	+971 6 7056566	مكتب المالية

مكتب السكن الجامعي يرحب بجميع طلباتكم ويتمنى لكم إقامة طيبة في مساكن جامعة عجمان.



AU Students Residence

Objectives

Ajman University provides its students with an array of services. Among these services is the University Housing, which is managed and run by the Housing Office. The AU Student Housing Office endeavors to provide high quality housing services so that students can enjoy their stay and benefit from a healthy environment conducive their academic achievement.

I. University Residence Rules & Regulations

1. The AU Housing Office is the authority in charge of running the University Hostels in accordance with AU policies and regulations.
2. The Deanship of Student Services oversees all matters related to student affairs within the University Hostels.
3. Housing reservations are accepted if the following conditions are met:
 - The applicant is a regular student in one of AU Colleges.
 - The application includes a medical certificate and health insurance.
 - All the housing fees are paid.
 - The applicant agrees to observe AU policies and the University Housing regulations.

II: Residence Services

1. Fully furnished rooms inclusive of appliances, water and electricity.
2. Cleaning and maintenance services.
3. Social and administrative supervision throughout the day.
4. Shuttle buses between the accommodation and campus.
5. Security systems.
6. Medical services.
7. Group trips for shopping and activities.
8. Free WIFI.
9. GYM.

III. How to apply for University accommodation

1. Review all the reservation and cancelation regulations specified in the Hostel forms accessible on the university website.
2. Submit an accommodation reservation E-Request online through ORS system.
3. Pay a refundable deposit of AED1,000 and an advance deposit of AED1,000, and attach your Identification papers to your E-Request.

IV. Room Types and fees with VAT per semester:

There are a several types of rooms in University accommodation as follows:

Female Residence			Male Residence		
Type of Room	Fees for Main Semester	Fees for Summer Semester	Type of Room	Fees for Main Semester	Fees for Summer Semester
Single-bed Studio	13,525	4,510	Master Single Room	8,965	3,458
Single-bed room, with a private bathroom and shared kitchen	13,525	4,510	Non-Master Single Room	8,965	3,458
Twin-bed Room	7,515	3,008	Twin bed Room A	4,960	1,755
Twin-bed Studio	7,515	3,008	Twin bed Room B	4,210	1,505
Triple bed Room	6,010	2,005	Triple bed Room M	3,810	1,405

V: Residents' Guidelines:

1. Make sure all the data and documents you provide are true and clear.
2. Read the university housing regulations carefully and agree to them before booking.
3. Comply with room-shifting regulation as per the rooms availability and the financial policy.
4. Maintain the room and its furniture clean and undamaged.
5. Refrain from making noise or using audio equipment in a way that may disturb other residents.
6. Keep your valuable belongings safe, as the Office of Student Housing shall not be liable for any lost property.
7. Comply with the leave permission procedure (Female students only).

VI: Healthy and safety environment with appropriate services for students of determination:

1. A comprehensive Evacuation Mock Drill Plan is displayed in each room/floor, as requested by the General Directorate of Civil Defense in Ajman, to properly address the emergency procedure needs of the disability community. Residents receive periodic training to exercise caution when using safety equipment.
2. The fire extinguishing equipment is available in compliance with the international safety standards.
3. The Student Hostel is designed to ensure appropriate access for students of determination. For instance, there are specific rooms for them as well as accessible routes, curb ramps, and wheelchair accessible units, including parking and passenger loading zones, and elevators.
4. An emergency evacuation chair is provided at the main entrance and near the staircase to properly address the emergency procedure needs of the disability community.

VII. Forbidden items inside the Residence

All residents are prohibited from doing the following inside the Residence:

1. Bringing pets and birds and giving food to stray animals.
2. Bringing or consuming tobacco, shisha/hookah, alcohol or drugs.
3. Using incents or candles.
4. Dressing indecently outside your room.

	Contact No.	Email
Office of Student Housing	+971 6 705 6466	zakia@ajman.ac.ae
Female Residence	+971 6 7056049	hostelpermit@ajman.ac.ae
Male Residence	+971 6 7056493	a.hassan@ajman.ac.ae
Financial Office	+971 6 7056566	finance@ajman.ac.ae

AU Office of Student Housing welcomes all your applications and requests, and wishes you an enjoyable stay and a successful year in Ajman University.

